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Davida jsme poznali na Petřinách. Svým projektem nás ohromil. Jeho Petřiny byly zároveň 

architektonickými výkresy, zakódovanými ornamenty i obrazy. Celé sídliště dokázal upoutat 

strukturou, jejíž extenze dokázaly komunikovat s vesmírem. Skvělý názor na zadané téma, skvěle 

zvládnutá minimalistická grafika čar. 

Na předdiplom si přirozeně vybírá Náchod, své rodiště. Opět nezaváhá a postupně krok za krokem, 

týden po týdnu sbírá mapy, analýzy, vytyčuje problémy, vrací se zpět, aby si ověřil své myšlenky, 

podpořil je, našel dostatečné argumenty pro či proti. Je samo o sobě hrozně zajímavé moci sledovat, 

jak se postupně mění měřítka, kam se zrovna ubírá proud myšlenek, co nového absorbuje a kam se 

stočí. Vše podpořeno již známou čistou grafikou, schématy vyabstrahovanými na minimum. Čáry jako 

abstrakt myšlenky, škoda, že se do portfolia nedostala i tato schémata, byť většinou opuštěná či 

překrytá novou vrstvou. Byly to deníky, záznamy myšlenek. David tak postupně definuje řešené území, 

vytyčuje jeho hranice, hranice vůči městu, hranice vůči sobě sama.  

Pak půlroční stáž protažená až do diplomu a odložený start. Opět každotýdenní přísun nových skic. 

Jemně se ale vytrácí ta uklidňující sebejistota, že by nervozita z diplomu? Není někdy až rigidní sázka 

na modulovou síť sázkou na jistotu? Unesl by Náchod podobný zásah? Jaký by byl demografický 

dopad, resp. jaký by musel být demografický impuls pro podobný zásah? Postupně s tím, jak David 

propracovává jednotlivé vrstvy návrhu řada pochyb mizí, přísná modulace naopak dovoluje jasnou 

identifikaci, definuje vztahy vůči svému okolí, veřejné prostory se stávají představitelnějšími. 

Přetrvávají ale pochyby nad adekvátností návrhu především v jeho střední ose, nakonec možná jediné 

slabině návrhu. Kde vzít lidi? Vysát okolí by bylo špatně. Lze, byť v teoretické rovině, počítat se státní 

pobídkou pro nadnárodní podnik? Je ale pro takový podnik vytvořena dostatečná infrastruktura mimo 

řešené území, mimo Náchod? Pro jaký obor je představitelný podobný přísun nových zaměstnanců a 

navazujících kapacit? A i kdyby, dokáže cca 3500 nových obyvatel zaplnit svoji novou čtvrť, zaplnit ji ve 

všech jejich úrovních. 

Řada otázek na stejné téma, pak se ale člověk zahledí do plánů, uhranou ho čáry a pochyby zní jen 

z dáli, z nejvyšších pater náchodské La Défense. 
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